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رئیس شــورای شــهر تهران روز گذشــته قبل از 
آغاز نودو یکمین جلســه پارلمان شهری در جمع 
خبرنگاران ضمن تقدیر از اقدامات جهادی شهرداری 
تهران در شنبه های امید و افتخار گفت که عملکرد 
موجود مبین آن اســت که متأســفانه بسیاری از 
فعالیت هایی که سبب انتفاع مردم می شدند، تعطیل 
شده بودند. نایب رئیس شورای شــهر تهران هم با 
بیان اینکه لوکوموتیو شهرداری پایتخت روی ریل 
کارآمدی قرار گرفته است، تأکید کرد: »امروز شاهد 
افتتاح و کلنگ زنی در جای جای پایتخت هستیم و 
مدیریت جهادی و کارآمد سبب غضب و خشم برخی 

شده است.«
به گزارش همشــهری، اظهارنظر مهدی چمران در 
مراسم افتتاح بوســتان ایرانیان )شنبه های امید و 
افتخار( مبنی بر عملکرد ضعیف شورای شهر پنجم 
به ویژه در حوزه حمل ونقل عمومی سبب شد تا طی 
روزهای اخیر برخی از اعضای دوره پیشین پارلمان 
شهری واکنش هایی نشــان دهند. رئیس پارلمان 
شــهری دیروز در دفاع از گفته هایش، تأکید کرد: 
»تمام گفته هایم درخصــوص موضوعات پیرامونی 
حمل ونقل عمومی شهر تهران واقعیت دارد؛ چراکه 
اسناد موجود نشان می دهد 6هزار دستگاه اتوبوسی 
که در سامانه حمل ونقل شهری وجود داشته اکنون 
به 1828دستگاه رسیده و این موضوع موجب ایجاد 

بحران و مشکلاتی برای مردم شده است.« 
چمــران در ادامه بــه برخی ســوگیری های حق 
به جانب برخی از اعضای شورای پنجم در مواجهه 
با شفاف سازی  و روشنگری اشــاره کرد و گفت که 
وقتی انبارهای مترو با وجود تصویب هزینه ها برای 
تامین قطعات، خالی اســت آیا باید گفت وضعیت 
خوب است؟ او با بیان اینکه مردم چشم بینا دارند و 
خدمات مدیران و مسئولان را رصد می کنند، عنوان 
کرد: »تمام گفته های ما براساس اسناد است؛ ضمن 
آنکه در گزارش 1۴۰۰ ابعاد فعالیت های مدیریت 
شهری دوره قبل استخراج و مشخص شده که چه 
تعداد اتوبوس و واگن مترو از رده خارج شده و چه 
تعداد نیاز به اورهال داشته اند که به دلیل بی توجهی 
مستهلک شده اند. متأســفانه برخی از پروژه های 
در حال انجام مانند بزرگراه یــادگار امام و پادگان 

جی که از ســال ها پیش آغاز شدند و در حال انجام 
بودند در دوره گذشته تعیین تکلیف نشدند. چنین 
پروژه های مهمی تعطیل و درب کارگاه های عمرانی 

تخته شد.« 
چمران در پاســخ به دعوت مناظره یکی از اعضای 
شورای شــهر پنجم گفت: »گزارش ها واضح است 
و قطعا نیازی به مناظره و مذاکره ندارد؛ آنچه برای 
ما اهمیت دارد، آسایش و آرامش مردم است. بارها 
قدردان زحمات و خدمات خدمتگزاران مردم در هر 
دوره بودیم و هستیم و برای ما قابل احترام اند و ما در 
وهله اول خود را خادم  مردم می دانیم و به خاطر مردم 

تندخویی ها و تندگویی ها را می پذیریم.«

اسیرجریانهایحاشیهسازنمیشویم
در ادامه جلسه، پرویز سروری، نایب رئیس شورای 
شهر تهران هم ضمن ابراز رضایت از طرح شنبه های 
امید و افتخار گفت: »برخلاف تصور عده ای که گمان 
می کردند عمر شهرداری تهران یک سال خواهد بود، 
شــاهد افتتاح و کلنگ زنی های متعددی هستیم و 
همین موضوع سبب غضب عده ای شده است؛ چراکه 
مدیریت جهادی نشان داده توانمند و کارآمد است؛ به 
همین دلیل درصدد حاشیه سازی  هستند تا اقدامات 
شهرداری تهران دیده نشود، اما مردم سره )اقدامات 
خالص( را از ناســره )اقدامات معیوب( تشــخیص 

می دهند.« او در پایان صحبت هایش تأکید کرد که 
لوکوموتیو شــهرداری روی ریل اقدامات با سرعت 
حرکت می کند و اسیر این جریان سازی  ها نمی شود.

68پروژه؛جعبهسیاهجنگ
31شــهریور آغاز هفته دفاع مقدس است؛ ازاین رو 
رئیس بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس 
روز گذشــته در صحن پارلمان شهری حاضر شد تا 
گزارشــی از اقدامات و برنامه های پیش بینی شده 
ارائه دهد. آنطور که ســردار بهمــن کارگر گفته: 
»تقدیر و تجلیل از ۴8هزار پیشکسوت، رونمایی از 
صدها کتاب، دیدار با خانواده شهدا، خاطره گویی، 
وصیت خوانی و... اهم برنامه های پیش بینی شده به 
مناسبت چهل ودومین ســالگرد هفته دفاع مقدس 

است.« 
او بــا بیان اینکــه در 1۰ســال گذشــته اقدامات 
ارزشمندی انجام شده، اما بسیاری از کارها همچنان 
در این حوزه باقی مانده است، گفت: »68کلان پروژه 
دفاع مقدس انجام شده که به نوعی جعبه سیاه جنگ 
هستند؛ چراکه هر آنچه مربوط به جنگ است در این 
پروژه ها وجود دارد.« به گفته سردار کارگر در سال93 
سهم کتاب هایی که در حوزه دفاع مقدس چاپ شده 
بودند حدود 3.5درصد بــود، اما با تلاش های انجام 
شده در ســال98 این رقم به 19.5درصد رسید و 

بیش از 7هزار عنوان کتاب تا کنون منتشر شده است. 
آنطور که رئیس بنیاد حفظ آثار و نشــر ارزش های 
دفاع مقدس عنوان کرده: »امروز 2۴مرکز فرهنگی 
و موزه در کشور فعال است و تا پایان سال هم 5موزه 
دیگر در استان های قزوین، گلستان، گیلان، لرستان 

و زنجان راه اندازی می شوند.«

خاکسپاریشهدایگمنامدرفضاهایعمومی
به گفته سردار کارگر، تهران حدود 25هزار شهید، 
6هزار آزاده، 61هزار جانباز و 1۰۰هزار رزمنده دارد 
و اسناد دفاع مقدس تهران در حال جمع آوری است. 
او در ادامه گفت که در دوره های گذشته خاکسپاری 
شهدای گمنام در فضاهای عمومی مانند بوستان ها 
بدون جانمایی درســت و اصولی انجام می شد، اما 
در این دوره با مجوز و تأیید شــهرداری تهران این 
کار صورت می گیرد. رئیس بنیاد حفظ آثار و نشــر 
ارزش های دفاع مقدس در ادامه عنــوان کرد: »در 
سال96 ســند راهیان نور تنظیم شد و قبل از کرونا 
بیش از 7میلیون نفر به راهیان نور رفتند و در سال98 
این تعداد به بیش از 6میلیون نفر رسید و سال1۴۰۰ 
هم با رعایت پروتکل هــای کرونا یک میلیون نفر به 
راهیان نور رفتند و امسال با عادی شدن شرایط قطعا 
تعداد بیشــتری از علاقه مندان به این سفر معنوی 

اعزام می شوند.« 

لوکوموتیو شهرداری روی ریل کارآمدی
رئیس و نایب رئیس شورای شهر تهران از شنبه های امید و افتخار تقدیر کردند

زینبزینالزادهگزارش
روزنامه نگار

راهاندازیخانههایایثاروجهاد
درمحلهها

دیروز تعدادی از اعضای شورای شــهر تهران پس از استماع 
گزارش ســردار بهمن کارگر، رئیس بنیاد حفظ آثار و نشــر 
ارزش های دفاع مقدس، در صحن پارلمان شــهری نظرات و 
پیشنهاداتی را ارائه دادند که به طور خلاصه در زیر می خوانید.

نرگسمعدنیپور: در ادوار گذشته خانه های ایثار و جهاد 
در ســراهای محلات راه اندازی شــدند؛ اما اخیراً فعالیت آنها 
کم رنگ شده اســت و ازاین رو راه اندازی و احیاي دوباره آنها 

ضرورت دارد.
زهراشمساحسان:باتوجه  به تقارن بازگشایی مدارس 
با هفته دفاع مقدس، نیاز اســت برنامه هایی برای نسل جدید 
و همراه کردن دانش آموزان با دفاع مقدس پیش بینی شــود. 
همچنین انتظار می رود که نقش خانواده در پیروزی رزمندگان، 
با استفاده از ظرفیت رسانه ای موردتوجه قرار بگیرد و تولید آثار 
موســیقی، روایات ادبی فاخر، فیلم های ارزشمند و... اهمیت 

دارد.
علیاصغرقائمی: یکی از نقاط مناســب برای ســاخت 
یادمان، محدوده شهرک ولیعصر است که سال ها قبل شرکت 
توسعه فضاهای فرهنگی متولی این کار )ساخت یادمان( شد، 
اما هنوز اقدامی صورت نگرفته است و امیدواریم در این دوره 

شاهد عملیاتی شدن این پروژه باشیم.
پرویزسروری:اصلی ترین مرکــز ترویج فرهنگ ایثار و 
شهادت، آموزش وپرورش است. اگر بخواهیم تزکیه را ترویج 
کنیم خاطرات شهدا را باید در اختیار نسل جدید قرار دهیم؛ 
بنابراین باید همکاری میان بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های 
دفاع مقدس و آموزش وپرورش جدی تر از گذشته شود تا بتوان 

به اهداف موردنظر دست یافت.
مهدیپیرهادی:برای آشــنایی نسل ســوم و چهارم با 
فرهنگ دفاع مقدس بایــد از روش های نوین اســتفاده کرد. 
ازاین رو می توان با تولید انیمیشن و بازی های جدید که فراخور 
ذائقه های مختلف باشد، به اهداف موردنظر در این حوزه رسید.
مهدیعباسی: خودروی شــهدای هسته ای در باغ موزه 
دفاع مقدس نگه داری می شــود؛ اما دراین خصوص نیاز است 
تدابیری اندیشیده شــود تا این حفاظت و نگهداری باکیفیت 
بهتری صورت گیرد. همچنین در راستای باغ موزه دفاع مقدس 
باید هارمونــی و یکپارچگی فضای دفاع مقــدس با معماری 
ایرانی - اسلامی رعایت شود. نکته دیگر تولید هدایا و نمادهای 
مناسبتی و شخصیتی است که با توزیع آنها در میان جوانان و 
خانواده ها می تواند به عنوان یک ســند ماندگار در منازل قرار 

بگیرد.
سودهنجفی: شــهدا جایگاه ویژه ای دارند؛ اما متأسفانه 
شهدای ناجا در این  خصوص مغفول مانده اند. لذا ضرورت دارد 
در دوره مدیریت جدید به طور ویژه شهدای ناجا مورد توجه و 

اهتمام ویژه قرار بگیرند.

مهدی عباسی 
رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری

شــهرداری اقدامــات خوبــی در راســتای 
مبارزه با فساد شروع کرده است. بنابراین 
به گونه ای با خاطی یا خاطیان برخورد شود 
که مایه عبرت سوءاستفاده کنندگان قرار 
گیــرد. همچنیــن شــهرداری گزارشــی از 
اقدامــات انجــام شــده و برنامه هایش در 
راستای پیشــگیری از تکرار فساد به شورا 

ارائه دهد.

احمد صادقی
رئیس کمیته شفافیت و شهر هوشمند

در برخــی انتصابــات ماننــد شــرکت 
بهره برداری مترو نیاز به دقت و وسواس 
اســت. چــرا کــه در آســتانه بازگشــایی 
مــدارس تغییــر مدیریــت صورت گرفتــه 
و سرپرســت جدیــد در بــدو ورود، برخی 
معاونیــن را بــدون رعایــت ملاحظــات 
عزل کرده کــه این موضوع بــه هدررفت 
پول شــهروندان و انگیــزه کارکنان منجر 

خواهد شد.

نقل قول خبر

عدد خبر

شورا

 نرجــس ســلیمانی، عضو کمیســیون 
نظــارت و حقوقی شــورای شــهر تهران 
با بیان اینکه حدود 80هکتار از فضای 
گلابدره از جهت دسترسی و فرسودگی 
در وضعیت ناپایدار قــرار دارد، گفت: 
»عــلاوه بــر ایــن، گلابــدره در حاشــیه 
گسل فعال دارآباد حصارک واقع شده 
اســت و ازایــن رو یــک طــرح موضعــی 
مبتنی بر ظرفیت های موجود در طرح 
تفصیلــی و جامــع می توانــد بــرای رفع 

مشکلات این محله راهگشا باشد.«

80
هکتار

مهــدی پیرهــادی، رئیــس کمیســیون 
ســلامت محیط زیســت و خدمــات 
شــهری شــورای شــهر تهــران ضمــن 
تقدیــر از شــهرداری بــرای افتتــاح 
بوســتان 16هکتــاری ایرانیــان عنــوان 
کرد: »ضــرورت دارد در فازهای بعدی 
طراحی این بوســتان به گونــه ای انجام 
شود تا مردم شاهد نمادهای باستانی، 
تاریخی و فرهنگی استان ها مانند چادر 

عشایر، صنایع دستی و... باشند.«

 16
هکتار
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